
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljø- og fødevareministeren

Dato: 29. januar 2018

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 376
Det fremgår af ministerens besvarelse af MOF alm. del - spørgsmål 142, at
"De årsindberetninger fra 2016, som Miljøstyrelsen er i besiddelse af, indehol-
der ikke oplysninger om, at Hjarnø Havbrug A/S har opdrættet sølvlaks i hav-
brug. Det følger dog af havbrugsvejledningen, at det er uden betydning for be-
regningen af næringsstofudledningen, hvilken type laksefisk, der opdrættes.
Oplysningerne til NOVANA-overvågningsprogrammet er derfor retvisende,
selvom der måtte være oplyst en forkert art af laksefisk”. Vil ministeren frem-
lægge dokumentation for, at oplysning om nærringstofudledningerne fra Hjar-
nø Havbrug i 2016 ikke har overskredet miljøtilladelsens krav, selvom havbru-
get bevidst har fortiet, at der ud over regnbueørreder også blev opdrættet
sølvlaks i havbruget?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christian Rabjerg Madsen (S).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Christian.Rabjerg.Mad-
sen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Pia Adelsteen
formand
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